
Изложение от Градския народен съвет и Градския комитет на БКП гр. Нова 

Загора до ЦК на БКП за състоянието на ромите в града и молба за отпускане на 

финанси за благоустройване на квартала, в който живеят 

 

Нова Загора, 2 април 1958 г. 

 

Преди 9.IХ.1944 год. фашистките управници в града, ни са заселили българските и 

турски цигани, наброяващи около 3000 души на един километър западно от гр.Нова-

Загора на съвсем неподходящо място - мочурище. 

Високите подпочвени води през почти цялата година овлажняват, наводняват  и 

рушат самите къщи, а в голямата част дори в самите тях извира вода, която лично 

др.министър Стоян Тончев при посещението си на този квартал, видя. 

Тези води и влагата са влошили твърде много здравното състояние на живущите в 

този квартал цигани. Тук детската смъртност е много голяма в сравнение с тая в града и 

селата в околията. Заболеваемостта сред възрастните също е висока. От последния 

рентгенов преглед се установи,че има заболели над 120 души от активна туберкулоза. 

Децата са принудени през зимните дни поради това, че разкалването на улиците 

е голямо, да не посещават със седмици училището и да изостават в учебните занимания. 

От 9.IХ.1944 г. до сега народната власт, респективно ГНС за този  квартал 

проведе редица благоустройствени и хигиенни мероприятия за подобряване културно-

битовите условия. С местни инициативи построихме училище с 7 класни стаи в което се 

учат 440 ученика. Прокарахме артерия от водопровод, с което отклонихме голяма част 

от населението да употребява замърсената кладенчова вода. Електрифицирахме 

централната част от квартала, извършихме и редица други благоустройствени 

мероприятия - едно централно шосе, радиоуредба, телефон, магазин за съестни продукти 

и др. 

Но имайки предвид лошия терен и лошите хигиенни условия,а така също и малките 

бюджетни средства, с които разполага ГНС годишно от 100 000 до 200 000 лв. за града, 

двете съставни села и циганският квартал, то направеното е съвсем малко, защото 

нуждите там са големи и неотложни. 

Ето защо от името на Градския народен съвет отправяме-молба да ни се отпусне 

сумата от 150 000 - 200 000 лв., с която сума да прокараме, един канал за отводняване и 

извършим шосейно строителство. С тия средства до голяма степен ще подпомогнем, 

оздравяването на този квартал и ще създадем що-годе условия за живот. Освен 

средствата ние ще ползваме доброволния труд на населението от квартала. 



 

Заплановки за тези строежи са залягали ежегодно в нашите бюджети, но средства 

не сме получавали. 

Цял квартал очаква Вашето разпореждане. 

 

ГК на БКП-Секретар 

ГНС - председател  

 

ЦДА, ф.1Б, оп. 28, а.е. 1,л.5-6 

 


